
1-1/2008. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2008. január 29-
én (kedd) 14 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza díszterme.

Jelen vannak: Halász István polgármester,  Barnáné dr.  Jámbor Dominika,
Franzné Lakner Éva, Halblönder József, Kern István, Kovács
Mihály,  Szabóné  Hebők  Anikó,  Szurokné  Gauder  Ágota,
Zámbó András képviselők (9 fő).

Állandó meghívottak részéről: Szép Katalin jegyző

Egyéb  meghívottak  részéről  jelen  van: Mogyorósiné  Pálosi  Tímea
tagintézmény vezető

Előzetesen bejelentette távolmaradását: Baricz László képviselő (1 fő)

N a p i r e n d   e l ő t t :

Halász István polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja  az  ülés  határozatképességét,  mivel  10  fő  képviselő  közül  9  fő
képviselő jelen van.
Bejelenti,  hogy a  mai  ülés jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné ig.  főelőadó.
Jegyzőkönyv  hitelesítőnek  javasolja  Kovács  Mihály  képviselőt,  amely
javaslattal a Képviselő-testület egyhangúlag egyetért.
A mai rendkívüli ülés a napirend fontosságára való tekintettel telefonon került
összehívásra.  Javaslatot  tett  az  ülés  napirendjére:  intézmények  működésével
kapcsolatos tájékoztatás, alapító okirat módosítása, közoktatási intézkedési terv,
esélyegyenlőségi helyzetelemzés elfogadása, fenntartási kötelezettség vállalása
és hitelfelvétel lenne a javasolt napirend.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  9  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:



1/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2008.  január  29-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ Intézmények működésével kapcsolatos tájékoztatás.
     Előadó: Halász István polgármester

2./  Bácsalmás  Kistérségi  Többcélú  Társulás  Általános  Iskolájának  alapító
okiratának módosítása.

     Előadó: Halász István polgármester

3./ Közoktatási intézkedési terv, esélyegyenlőségi helyzetelemzés elfogadása.
     Előadó: Halász István polgármester

4./ Fenntartási kötelezettség vállalása
     Előadó: Halász István polgármester

5./ Éven belüli, rövid lejáratú hitelfelvétel.
     Előadó: Halász István polgármester

6./ Egyebek.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ Intézmények működésével kapcsolatos tájékoztatás.
Előadó: Halász István polgármester

(Írásos előterjesztés mellékelve!)

Halász  István  polgármester: Átvilágították  az  intézményeket,  a  jelenlegi
formában  nem  tudják  működtetni  azokat.  Az  intézményvezetők  véleményét
kikérte,  hogy milyen megszorításokat  lehet  eszközölni.  A Kistérségi  Társulás
szerint is sok a létszám. A Képviselő-testület állásfoglalását kérné ez ügyben.

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  tagintézmény  vezető: Az  óvodában  az  alábbi
megszorító intézkedéseket javasolja:

- 1 fő takarítói álláshely június 3-tól megszűnne nyugdíjazás miatt, helyette
közcélú munkást alkalmaznának.
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- Jelenleg 3 csoport működik az óvodában délelőtt, délután pedig 2 csoport
működne.  1 fő óvodapedagógus hetente 1 napot Bácsszőlősön dolgozik, a
hivatal fizeti a bérét. El kellene gondolkodni ezen is.

- 1 fő gyógypedagógiai asszisztensük van, aki jelenleg GYED-en van. A
szakképesítése nem elég, óvodapedagógusi végzettség is kell.

A megtakarítás így 1 fő óvodapedagógus, 1 fő takarító. Fél évre a megtakarítás
4.010.000,- Ft, hiányzik 2.300.000,- Ft.

Halász István polgármester: Legfontosabb szempont a gyerekek és a biztonságos
működés.  Most  minden  intézményünk  veszteséges.  Kéri  minden  képviselő
véleményét.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Az  intézményvezető  megtette
javaslatát.  Az  óvodásban  3  csoport  működik  délelőtt,  délután  pedig  csak  2
csoport, ezt hogy tudják megoldani?

Mogyorósiné Pálosi Tímea tagintézmény vezető: Délután nincs annyi gyerek,
mint délelőtt, ezért oldható meg a 2 csoport.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  fennmaradó  hiányt  a
megtakarításokon felül az ÖNHIKI-vel kell pótolni.

Halász István polgármester: Csak június hónap után várható megtakarítás.

Franzné Lakner Éva képviselő: Nem lehet úgy dönteni, hogy egy anyag nincs
kellően előkészítve. Délelőtt csörög a telefon, hogy képviselő-testületi ülés lesz
délután. Így nem lehet felelősséggel dönteni. Érdekesnek tartja azt is,  hogy a
Polgármesteri Hivatal és a védőnő soha sincs napirenden.
Felelős döntéshez lista kellene a  kifizetetlen számlákról,  tájékoztatást  kellene
kapniuk a bírósági ügyekről, bizottságokról, inkasszóról, arról, hogy beruházási
kötelezettség van-e. Mindenről globális képet szeretne látni.
A létszámleépítést nem tartja jónak. Már több családról hallott, akik el fognak
költözni a faluból.
Felelősséggel így nem tud dönteni.

Halász István polgármester: Most nem költségvetést tárgyalnak. Jelenleg nincs
pénzügyesük. Az utolsó anyagot ma kapta meg. A Családsegítő Központtól is
használhatatlan anyagot kaptak. A Családsegítő Központ számai nem fedik a
valóságot.

Mogyorósiné Pálosi Tímea tagintézmény vezető: Az óvodában jelenleg kb. 66
gyerek van, ennyi gyereket nem lehet 2 csoportba beosztani.
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Szabóné Hebők Anikó képviselő: Óvatosan kell ezzel a témával bánni. Ha az
óvodavezető szerint – a javaslatának figyelembe vételével – az Óvoda működni
tud, elfogadja a javaslatot.

Halász István polgármester: Meg fogja hívni a Kistérség vezetőit. Az Óvodában
a létszám fel  volt  tupírozva.  Csikérián a  dajkák takarítanak,  az  óvoda körüli
takarítást pedig a közcélú munkásokkal oldják meg.

Halblönder József képviselő: A tagintézmény vezető javaslata elfogadható.

Kern István képviselő: A hivatal a 2 millió Ft-ot még adja, annak ellenére, hogy
az Óvoda a Kistérségi Társulásban benne van.

Zámbó András képviselő: Az óvodában 66 gyerek jár, ehhez véleménye szerint
5 óvónő elég,  igaz  szakmailag  nem ért  hozzá.  Az intézményvezető  javaslata
elfogadható.

Kovács  Mihály  képviselő: Racionális  intézkedés,  végre a  helyére  kerülnek a
dolgok. Az óvodának nem jár külön takarítónő.
A heti 1 napot, amit a nemzetiségi óvónő Bácsszőlősön tölt, nem lehetne átadni
oda, ahol tanít?

Halász István polgármester: Ezt egyeztetni kell a Bácsszőlősi polgármesterrel.

Szurokné  Gauder  Ágota  alpolgármester: Ha  ezek  a  számok  biztosítják  a
működést, elfogadja a javaslatot.

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea tagintézmény vezető: A 34-35 fős  csoport  már  a
minőségi munka rovására menne.

Halász  István  polgármester: A  Kistérségi  Többcélú  Társulás  az
élelmezésvezetőtől  elvette  a  térítési  díjak  beszedését,  mert  nincs  közöttük
kapcsolat. A két intézményvezető szedi be a térítési díjakat február 1-től.
A konyhával kapcsolatos javaslata a következő: kéri, amennyiben a Képviselő-
testület  jónak  tartja,  hirdessék  meg  a  konyhát,  és  a  legkedvezőbb  ajánlatot
fogadják el.
Már többször felajánlotta a konyhásoknak, hogy működtessék a konyhát, nem
vállalták. A bérük egy évben kb. 8 millió Ft.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  működési  költségeket  és  a
normatívákat  szembe  állítva  látszik,  hogy  nagy  a  működési  hiány.  Egyetért
azzal, hogy a konyhát hirdessék meg, és adják ki üzemeltetésre.
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Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Akkor  lehetne  dönteni,  ha  globális  képet
kapnának  mindenről.  A  Polgármesteri  Hivatalról  nem  lát  semmit,  az  nincs
napirenden.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: Hirdessék meg a konyhát, utána dönthetnek.

Halász István polgármester: Már többször felajánlotta a dolgozóknak a konyhát,
hogy működtessék.

Halblönder József képviselő: Nem látja át a konyha ügyét.

Halász István polgármester: 55.000 Ft/év támogatást kapnak a gyerekekre. Meg
szeretné hirdetni a konyhát. A játékszabályokat be kell tartani.

Halblönder  József  képviselő: Javasolja,  hogy csak a  gyerekek étkezzenek  az
Óvodában, a felnőttek ne.

Szurokné Gauder Ágota alpolgármester: Kötelező feladat, a gyermekek 97 %-a
étkezik ingyenesen.

Halász  István  polgármester: A  legnagyobb  problémát  a  családok
gondolkodásmódjában  látja.  A  szülő  segélyes,  kapja  a  lakásfenntartási
támogatást, a gyerek ingyen étkezik, a pénzt pedig sok esetben játékgépre költik.

Zámbó András képviselő: A gyerekek megkapják a normatívát. 8 millió Ft van
bérre, tb-re. Neki, mint vállalkozónak 7 millió Ft-ja volt alapanyagra, bérre stb.
Miért dolgozik ennyi ember a konyhán?

Halász  István  polgármester: Mindenki  ragaszkodik  a  munkahelyéhez.  Ez  a
létszám tavaly még több volt.

Zámbó András képviselő: Meg kell hirdetni a konyhát. Itt magasak a bérek, egy
vállalkozó  ennyit  nem  tud  fizetni.  Támogatná,  ha  a  Hivatal  lerendezné  a
létszám-ügyet,  ember  elküldésével.  A  vállalkozó  mindenkit  elküldene  a
konyháról.

Franzné Lakner Éva képviselő: Ha mindenkit elküldünk, ki marad a faluban?
Hogy lehet itt képet alkotni, ha nem látja át globálisan a helyzetet.

Zámbó András képviselő: Vállalkozóként másképp látja a dolgokat.
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Halász  István  polgármester: A  konyhán  csak  a  munkabér  8  millió  Ft.  Ez
felelőtlen  gazdálkodás,  ha  nem  teszik  helyre.  Meg  kell  nézni,  hogy  más
községben hogyan oldották meg ezt a helyzetet.
1 ember maradjon, a többi legyen közcélú munkás.

Kovács  Mihály  képviselő: Házon  belül  kell  megoldani  a  problémát,  az
humánusabb.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  létszámcsökkentést  az
önkormányzat  is  megtehetné.  Valamilyen  szinten  humánusan  kezeljék  ezt  a
problémát.  Nehéz  a  helyzet,  de  tudomásul  kell  venni,  hogy  hosszú  évekkel
ezelőtt  ezt  meg  kellett  volna  lépni.  Ha  most  nem  tesznek  lépéseket,  az
önkormányzat léte forog kockán. Franzné a költségvetésről beszél,  ez most a
költségvetés előkészítése. A koncepciónál láthatták, hogy mekkora a hiány. A
létük forog kockán. Akárki ül itt, a lépéseket meg kell tenni. Ezt így nem lehet
tovább  folytatni.  Évekkel  ezelőtt  lépni  kellett  volna,  saját  hatáskörben
megszorító intézkedéseket  kellett volna tenni. Lehetőleg olyan megoldást kell
találni, hogy minél kevesebb ember sérüljön.

Kovács Mihály képviselő: Évekkel ezelőtt született egy hatástanulmány, de nem
történt semmi.

Halász István polgármester: 2 évvel ezelőtt 85 fő volt a létszám. Tavaly 25 fő
lett  elküldve,  az  idén  ismét  25  fő  várható.  Normális  gazdálkodást  szeretne
folytatni. Az iskolai normatíva 17 %-al csökkent. Ha nem tudják megoldani a
problémát, nem lesz iskola és óvoda.
Eddig senki sem merte bevállalni a létszámcsökkentést. Emberek fognak sérülni
ezekkel a lépésekkel.

Kovács Mihály képviselő: Ez elvándorlást fog eredményezni.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Nyáron  a  szülők  pánikszerűen  vitték  el  a
gyerekeket az iskolából Bácsalmásra. 

Szurokné  Gauder  Ágota  alpolgármester: Évekkel  ezelőtt  meg  kellett  volna
ezeket a lépéseket tenni. Az önkormányzat nem termelő egység. A bevételeket is
felül kellene vizsgálni (adó, lakbér, földbér stb.).

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Egy  héttel  ezelőtt  az  alpolgármester
homlokegyenest mást mondott.
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Szurokné  Gauder  Ágota  alpolgármester: Az  önkormányzatnak  nem  az  a
feladata,  hogy  felturbózott  létszámmal  működjön.  Időközben  változik  a
véleménye.

Halász István polgármester: A normatíva 17 %-al csökkent egy év alatt. Most 20
millió  Ft  kell  az  oktatásra.  Csak  a  létszámhoz  tudnak  hozzányúlni,  ha
megtakarítást akarnak.

Halblönder József képviselő: A konyhán a 4 főt 8 órában foglalkoztatják?

Halász István polgármester: Mind a 4 fő 8 órában alkalmazzák. Kit küldjenek
el? A közcélúakkal sem tudnak mindent megoldani.

Szép Katalin jegyző: Február 1-től az élelmezésvezető 4 órás, és 4 órában egyéb
feladatot végez, mert a térítési díjakat nem az élelmezésvezető fogja beszedni.

Zámbó András képviselő: Mi az élelmezésvezető feladata, 15 gyerektől beszedi
a térítési díjat?

Halász  István  polgármester: A  lehető  legoptimálisabbra  szeretné  a  hiányt
levinni.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A legnagyobb baj az, hogy nincs pénz.

Halász István polgármester: Javasolja, hogy a konyhát hirdessék meg a sajtóban.
A jegyzőt bízzák meg a lebonyolítással.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Egy  pályázati  kiírást  kell  készíteni,  amit  a
képviselők kapjanak meg.

Halász István polgármester: Javasolja,  hogy aki egyetért a pályázati  kiírással,
igennel szavazzon.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  8  „igen”  szavazattal,  1  ellenszavazattal,
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

2/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Polgármesteri Hivatal Konyhájával
kapcsolatos pályázati kiírás

Kunbaja  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  úgy  határozott,  hogy  a
Polgármesteri  Hivatal  Konyhájának  üzemeltetésével  kapcsolatosan  pályázat

7



kiírására kerül sor.  A pályázati  kiírás elkészítésével  a jegyzőt bízzák meg. A
pályázati kiírást a képviselőkkel ismertetni kell.

Határidő: azonnal
Felelős: Szép Katalin jegyző

Halász István polgármester: Az iskola vezetője is leírta a javaslatát. A 2 takarító
közcélú lesz, 2 fő pedagógus leépítést terveznek. Egyeztettek a Kistérséggel, az
iskola működtetéséhez 20 millió Ft hiányzik.

Kern István képviselő: Faragják le ezt a 20 milliós hiányt.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Hogy  kerül  bele  a  Családsegítő  Központ  az
iskola javaslatába? „A Családsegítő Központ teljes átszervezése szükséges, az
egyes  feladatok átgondolása.  Legmegfelelőbb megoldásként  a  Centrál-Mentál
Kht-val való kooperációt látom.”

Halász  István  polgármester: Mindenképpen  megszorító  intézkedéseket  kell
tenni. Ha nem léptek volna be a Társulásba, 38 millió Ft kellene az oktatáshoz.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az intézményvezető leírta a javaslatát,
úgy  tűnik,  hogy  a  javaslatai  megoldhatók.  A  pedagógusok  mondjanak
véleményt.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Újabb  létszámleépítés  esetén  a  8  osztály
maradhat Kunbaján?

Halász  István polgármester: Csikérián  kevesebb  gyerekkel  is  megmaradt  a  8
osztály.

Kovács  Mihály  képviselő: Megtakarításképpen  jelentkezik,  hogy  a  felső
tagozatban nem lesz napközi, csak az alsó tagozatban.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: A napközivel kapcsolatban még biztosan lesz
elgondolás.

Halász István polgármester: Az iskolában jelenleg az osztályfőnököknek heti 1
óra,  a  szakszervezetisnek heti  ½ óra,  a  közalkalmazotti  tanácsnak heti  4  óra
kedvezmény jár. 
A  megszorításokkal  a  gyerekek  nem fognak  sérülni,  a  pedagógusoknak  kell
többet letenni. Tavaly még 22 álláshely volt, most 12-nél tartanak.
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Kovács Mihály képviselő: Mivel 20 millió Ft hiányzik az oktatásból, abból a
feladatból adnak le, ami nem kötelező.

Szurokné Gauder  Ágota  alpolgármester: Ha  meg tudják  oldani  az  oktatást  a
javaslat szerint, és a szakos ellátottság nem fog sérülni, elfogadható.

Halász  István  polgármester: Térjenek  rá  a  Művelődési  Házra.  5  millió  Ft
kiadással szemben 2 millió Ft a bevétel. Javasolja, hogy a könyvtárat csatolják
az iskolához. A Művelődési Házban 1 közcélú munkás maradjon 4-6 órában. El
kell  érni,  hogy  a  Művelődési  Ház  ne  legyen  veszteséges,  3  millió  Ft  így
megtakarítható.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A Művelődési Házzal, a Könyvtárral
kapcsolatban minden szépen le lett írva, nincs mit beszélni róla.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: A Könyvtár ½ álláshelyével mi a helyzet?

Halász István polgármester: Megígéri, hogy a könyvtári álláshelye megmarad.

Szép  Katalin  jegyző: Felhívja  a  figyelmet,  hogy  az  üggyel  kapcsolatban
egyeztetni kell a Bácsalmási Kistérségi Többcélú Társulással és a Közigazgatási
Hivatal véleményét is ki kell kérni. 

Kern István képviselő: Támogatja az elhangzottakat.

Zámbó  András  képviselő: Mennyiért  adják  ki  a  Művelődési  Házat  a
kereskedőknek?
A falugazdászt indokolt lenne másik helyiségbe áthelyezni. Egy kisebb helyiség
is elég lenne neki. Érdemes egyáltalán kinyitni, fűteni ezért az épületet?

Halász  István  polgármester: Mi  legyen  a  Művelődési  Házzal,  adják  bérbe?
Tavaly 2.185.000,- Ft volt a bevétel.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Ne adják bérbe, nézzék meg, hogy a
normatíva elég-e. A terembérleti díjat kellene felülvizsgálni.

Halász  István  polgármester: A  Polgármesteri  Hivatalnál  6  fő  lett  elküldve,
Hajdúné, Hajdú István, Tímár Sándor, Köteles András, Ecser Róbert, Mityók
József. Mityók Jánost közalkalmazottként alkalmazzák.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: A Polgármesteri  Hivatalról  is  olyan anyagot
szeretne kérni, amilyet a Családsegítő Központ is adott.
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Hiányolja,  hogy  nem  látja  a  kifizetetlen  számlákat  stb.  Szerinte  ez  mind
befolyásolja a Hivatal működését.

Halász  István  polgármester: A  Családsegítő  Központ  vezetője  javaslatának
tárgyalása következik.  Franznétól  a  Családsegítő  Központra vonatkozóan fals
számokat kapott. 8-10 millió Ft veszteség van a Családsegítő Központon, ebben
az évben ez még több lesz.

Franzné Lakner  Éva képviselő: Fenntartja  ezeket  az  adatokat.  Valóban nincs
nullán az intézmény költségvetése. A térítési díjakról akkor tud beszélni, ha az
önkormányzat rendeletet alkot.  Az Idősek Klubjánál a létszám 20-ról 30 főre
növelése normatíva emelkedést eredményezne.
A bérleti díjakat szabályozni kell. Készített egy részletes költségvetést, de nem
ez ment ki testületi anyagban.

Halász István polgármester: A szociális étkeztetés bevétele 1.624.000 Ft, ezt az
önkormányzat nem használta fel. Csak étkeztetés céljára használhatja fel.

Szép Katalin jegyző: Az étkezési térítési díjakat nem tudják felülvizsgálni, csak
megállapítani.  2007.  évben  étkezés  után  nem  fizettek  be  térítési  díjat  az
önkormányzatnak.  A  szociális  étkeztetéssel  kapcsolatban  közvetített
szolgáltatásról  beszélünk.  A  szociális  étkeztetés  biztosítására  a  vállalkozóval
kellett  volna szerződést  kötni.  Legalizálni  kellene,  hogy mennyi  térítési  díjat
fizetnek a vállalkozónak.

Halász István polgármester: Az 1.624.000 Ft-ot vissza kell fizetni, nem arra a
célra használták fel, amire a törvény előírja.

Franzné Lakner  Éva képviselő: A módszertani  intézettől  kért  állásfoglalást  a
szociális étkeztetéssel kapcsolatosan.
2005.  év  óta  írásban  tájékoztatta  a  Képviselőtestületet,  a  polgármestert,  a
jegyzőt,  hogy  a  szociális  étkeztetés  térítési  díja  nem  felel  meg  a  törvény
előírásainak.
Jogos a jegyző asszony felvetése. 2007. évben a belső ellenőr is alátámasztotta,
hogy 20 fő részesül szociális étkeztetésben. Nem tehet róla, hogy nincs helyi
rendelet.

Szép Katalin  jegyző: A szociális  étkeztetés  térítési  díja  450 Ft  volt.  Ha volt
befizetés, akkor azt felül tudják vizsgálni. A vállalkozóval nincs megállapodás.
Hogy számolja el, ha az önkormányzathoz befizetés nem történt?
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Halász István polgármester: 8 millió Ft a veszteség a Családsegítő Központnál.
Ez  valaminek  a  terhére  megy.  Működtessék  így  a  Családsegítő  Központot?
Nincs honnan hozzátenni a 8 millió Ft-ot.
Csak Kunbaján működik így ez a  rendszer.  Hasonló nagyságú községben ez
nincs, csak gyermekjóléti szolgálat.
Nem tudják a számlákat sem fizetni.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: A  Családsegítő  Központban  5  szakterület
működik,  ebből  3  kötelező  (szociális  étkeztetés,  házi  segítségnyújtás,
gyermekjóléti  szolgálat).  A  Családsegítő  Szolgálat  és  az  Idősek  Klubja
működtetése nem kötelező. 

Halblönder  József  képviselő: Ha  a  nem kötelező  feladatokat  megszüntetnék,
mennyivel kapnának kevesebb normatívát?

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Ismertette  a  különböző  szakterületek
normatíváit.  A  Családsegítő  Központ  létszáma  nem  sok,  annyi,  amennyit  a
rendelet előír. Ha szakterületet szüntetnek meg, normatívát szüntetnek meg.
Az  önkormányzat  bevételi  oldalát  nézzék  meg,  vagy  nonprofit  szervezetet
hozzanak létre és forgassák vissza a bevételt.
Nem a létszámleépítés a megoldás a hiány csökkentésére.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Milyen termelő tevékenységre gondol?
Átgondolta, hogy ez mivel jár?

Franzné Lakner Éva képviselő: Nem járt még utána ennek. Borítékolja, hogy
jövőre ugyanitt lesznek ugyanilyen helyzetben.

Szép Katalin jegyző: A január 25-i állapot szerint ismertek a normatívák. Miért
nem dolgozta ki az intézményvezető tételesen a normatívákat?

Halász  István  polgármester: Vagy  változtatnak a  helyzetükön,  vagy  hagynak
mindent a régiben.

Franzné Lakner Éva képviselő: El kell mondania, hogy az I. félévben azért nem
kapnak normatívát, mert a polgármester nem engedte megigényelni.

Halász István polgármester: A jelenlegi  formájában nem tudják működtetni a
Családsegítő Központot.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Az  igaz,  hogy  a  Családsegítő  Központ
veszteséges, hiányzik 7-8 millió Ft.
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Horváth  Évát  a  polgármester  elküldte  a  hivatalból,  most  tudomása  szerint  a
hivatalnak könyvel. Ügyvédet is fogadtak, az iskola látványtervét elkészíttették.
Ezekre van pénz?

Halász István polgármester: A Családsegítő Központra is jutott pénz.

Franzné Lakner Éva képviselő: Az iskola 20 millió Ft-os hiányát mivel fedezik?
Mindent megszüntetnek, akkor mire igényelik az ÖNHIKI-t?

Halász  István polgármester: A hiányt  az  ÖNHIKI-ből  fedezi,  a  Családsegítő
Központnál is pótolták a hiányt. A 7-8 millió Ft-ot az óvoda és iskola terhére
nem tudja bevállalni.
2006. évben 23 millió Ft-ot fizettek vissza. A jelenlegi formában a Családsegítő
Központot nem tudják működtetni. A kötelező feladatokat társulással szeretnék
megoldani.

Kovács Mihály képviselő: Az idei évben kevesebb lesz az ÖNHIKI is.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Az  ÖNHIKI  igénylésére  vannak
szabályok.

Halász István polgármester: Az étkeztetést és a gyermekjóléti szolgálatot meg
kell hagyni. Többet várt Franznétól. Ha a hiány lecsökkenne 2 – 2,5 millió Ft-ra,
akkor  támogatja,  hogy  maradjon  a  Családsegítő  Központ.  Ahhoz,  hogy
megtakarítást  érjenek el,  létszámcsökkentés  kell.  7  millió  Ft  hiányt  nem tud
bevállalni. 58 millió Ft hiánnyal vette át az önkormányzatot, inkasszó is több
esetben volt.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: A szakterületeket nem lehet összevonni?

Franzné Lakner  Éva képviselő: Nem lehetséges  a  szakterületek  összevonása.
Rendelet írja elő a dolgozói létszámot.

Halász István polgármester: Nincs rá pénz, hogy ilyen formában működtessék a
Családsegítő Központot.

Szép  Katalin  jegyző: A  személyi  térítési  díjra  nem  kaptak  javaslatot  a
Családsegítő Központtól. Milyen térítési díjjal számol az intézmény?

Franzné Lakner Éva képviselő: Nem tud javaslatot tenni, nincs helyi rendelet.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Ki kell dolgozni a bevételi oldalt.
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Halász István polgármester: Bízzák meg a jegyzőt, hogy az intézményvezetővel
dolgozzák  ki,  miként  lehetséges  létszámnövelés.  Ha  a  hiányt  le  tudnák
csökkenteni  2  –  2,5  millió  Ft-ra,  akkor  tudnák  a  Családsegítő  Központot
működtetni. Az ÖNHIKI-hez fontos lenne a gyermekjóléti szolgálat társulásba
vitele.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Meg kellene állapítani a bérleti díjat,
az ápolási díjat stb.

Franzné Lakner Éva képviselő: Bácsalmáson 1.000 Ft/ óra az ápolás díja.

Halász  István polgármester: Takarítónő február 1-től  nincs,  ezzel  1  millió Ft
megtakarítást  érnek el.  Nézzék meg, melyek azok a pontok,  amin változtatni
lehet.
Kéri, hogy bízzák meg a jegyzőt, vagy leviszik a 7 millió hiányt 2-2,5 millió Ft-
ra, vagy létszámleépítés lesz.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  9  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

3/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Családsegítő Központ működésével
kapcsolatos intézkedések.

1./ Kunbaja község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy határozott, hogy az
intézményben ellátottak számának növelésére, a hiány csökkentésére, a térítési
díjak megállapítására javaslatok kidolgozása indokolt. 

2./ Felkérik a Családsegítő Központ vezetőjét és a jegyzőt, hogy a javaslatokat
dolgozzák ki, terjesszék a Képviselő-testület elé.

Határidő: 2008. március havi testületi ülés
Felelős: Franzné Lakner Éva a Családsegítő Központ vezetője
             Szép Katalin jegyző

M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ Bácsalmás Kistérségi Többcélú Társulás Általános Iskolájának alapító 
     okiratának módosítása.
     Előadó: Halász István polgármester
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Halász  István  polgármester: A  Bácsalmás  Kistérségi  Többcélú  Társulás
Társulási  Tanácsa  január  10-én  megtartott  ülésén  módosította  a  Bácsalmás
Kistérségi  Többcélú  Társulás  Általános  Iskolájának  alapító  okiratában  a
férőhelyek számát.  Kunbaja  község vonatkozásában a  férőhelyek számát  150
főben határozták meg a korábbi 224 fő helyett. A Dél-alföldi Operatív Program
4.2.1.  az  „Alapfokú  nevelési-oktatási  intézmények  és  gimnáziumok
infrastruktúrájának fejlesztése” pályázati  kiírás egyik elbírálási  szempontja az
intézmény  kapacitáskihasználtságának  vizsgálata.  Előnyt  élveznek  azok  a
pályázatok,  ahol  a  kapacitáskihasználtság  mutató  80  % feletti.  A  mutató  az
intézmény tanuló létszámának és a férőhelyek számának hányadosából adódik.
Az alapító  okiratban meghatározott  férőhelyek száma,  és  a  tényleges  tanulói
létszám között nagy az eltérés. Mivel a Társulási Tanács elfogadta az alapító
okirat  módosítását,  ezért  kérem  a  Tisztelt  Képviselő-testületet,  hogy  az
elmondottak alapján hozza meg határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  9  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

4/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Alapító okirat módosítása.

Kunbaja  község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Bácsalmás  Kistérségi
Többcélú  Társulás  Általános  Iskolájának  alapító  okiratának  módosítását  az
alábbiak szerint fogadja el: 

- Kunbaja:
o Férőhelyek száma: 150 fő.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

H a r m a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

3./ Közoktatási intézkedési terv, esélyegyenlőségi helyzetelemzés elfogadása.
     Előadó: Halász István polgármester

Halász István polgármester: Elmondja, hogy a Bácsalmás Kistérségi Többcélú
Társulás által megbízott szakértő az 1993. LXXIX. tv. a közoktatásról 85. § és a
89/A. § rendelkezései alapján kiegészítette, módosította a Bácsalmási Kistérség
közoktatási intézkedési fejlesztési tervét.
A közoktatási intézkedési terv mellékletét képezi a közoktatási esélyegyenlőségi
helyzetelemzés.  A  helyzetelemzés  két  esélyegyenlőségi  szakértő
iránymutatásával készült, amelyet az OKM szupervizora jóváhagyott. 
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A Bácsalmás Kistérségi Többcélú Társulás 2008. január 22-én megtartott ülésén
elfogadta  a  közoktatási  intézkedései  tervet  és  az  esélyegyenlőségi
helyzetelemzést, melyet Kunbaja községnek is el kell fogadni.
Javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  az  elmondottak  alapján  hozza  meg
határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  9  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

5/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Közoktatási intézkedési terv, esélyegyenlőségi
helyzetelemzés elfogadása.

Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testület  úgy  határozott,  hogy  a
Bácsalmás  Kistérségi  Közoktatási  Intézkedési  Tervet  és  az  Esélyegyenlőségi
helyzetelemzést az elkészült tervek alapján elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester 

N e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

4./ Fenntartási kötelezettség vállalása.
     Előadó: Halász István polgármester

Halász  István  polgármester: A  Bácsalmás  Kistérségi  Többcélú  Társulás
Társulási  Tanácsa 2/2008.(I.10.) KTT. H. határozatában döntött  arról,  hogy a
DAOP 2007-4.2.1/2F kódszámú az „alapfokú nevelési-oktatási intézmények és
gimnáziumok  infrastruktúrájának  fejlesztése”  című  pályázati  felhívásra  két
pályázatot nyújt be a bácsalmási és a kunbajai feladat ellátási helyre. A pályázati
kiírásban pályázati feltételként szerepel a fenntartási kötelezettség vállalás.
A  kedvezményezettnek  a  projekt  zárásától  számított  5  évig  a  támogatás
visszafizetésének  terhe  mellett  biztosítani  kell,  hogy  a  támogatásból  épített,
felújított vagy átalakított ingatlan, illetve beszerzett eszközök rendeltetésében és
azok  tulajdonviszonyaiban  változás  nem  történik,  használatából  bármely
szervezetnek  jogtalan  előnye  nem  származik.  A  fenntartói  nyilatkozatban
vállalni szükséges, hogy a projekt zárását követő 5 éven belül nem szünteti meg
az intézményt és azt a projekt céljaira használja.
Kéri a Képviselő-testületet, hogy az elmondottak alapján hozza meg határozatát.
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Ezt  követően  a  Képviselő-testület  9  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

6/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Fenntartási kötelezettség vállalása.

Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  tudomásul  veszi,  hogy  a
Bácsalmás Kistérségi Többcélú Társulás Társulási Tanácsa, mint a Bácsalmás
Kistérségi  Többcélú  Társulás  Általános  Iskola  fenntartója  vállalja,  hogy  a
DAOP 2007-4.2.1/2F pályázat útján elnyert támogatásból felújított bácsalmási
és kunbajai feladatmegújítási helyet a projekt zárását követő 5 éven belül nem
szünteti meg és azt a projekt céljaira használja.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

Ö t ö d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

5./ Éven belüli, rövid lejáratú hitelfelvétel.
     Előadó: Halász István polgármester

Halász István polgármester: Az önkormányzat olyan pénzügyi helyzetbe került,
hogy hitelt kell felvennie. November 27-én inkasszóval leemeltek a számlánkról
6,7 millió Ft-ot. A Családsegítő Központra júniusig nem kapnak normatívát. 6-8
millió Ft hitel felvételét javasolja, amit még ebben az évben visszafizetnének.

Barnáné  dr.  jámbor  Dominika  képviselő: Úgy  látja,  hogy  szükséges  a  hitel
felvétel.  Ebből  a  kötelezettségünket  tudjuk  rendezni?  A visszafizetésre  mi  a
fedezet? Ha a kifizetetlen számlákat lefedezni a hitel felvétel, támogatja.

Halász  István  polgármester: Nem  fedezi  le  a  hitel  összege  a  kifizetetlen
számlákat.  Az  ÖNHIKI  terhére  szeretné  a  hitelt  felvenni.  Kéri  a  képviselők
véleményét.

Franzné Lakner Éva képviselő: Ha szükséges, vegyék fel a hitelt.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: Egyetért a hitel felvétellel.

Halblönder József képviselő: Egyetért a hitel felvétellel.
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Kern István képviselő: Egyetért a hitel felvétellel.

Zámbó András képviselő: Egyetért a hitel felvétellel.

Kovács Mihály képviselő: A szükséges nagyságú hitelt javasolja felvenni.

Szurokné Gauder Ágota alpolgármester: Egyetért a hitel felvétellel.

Halász István polgármester: Javasolja, hogy 8 millió Ft éven belüli rövidlejáratú
hitel kerüljön felvételre 2008. február 1. napjával. A hitel fedezeteként a Bajcsy
u. 6. számú ingatlant ajánlják fel. A hitel a havonkénti nettó állami támogatásból
kerüljön visszafizetésre.

Szép Katalin jegyző: Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy az SZMSZ szerint
hitelfelvétel esetén név szerinti szavazást kell tartani.
Ezután  ismerteti  a  név  szerinti  szavazás  szabályait.  Név  szerinti  szavazás
alkalmával a jegyző a névsor alapján minden képviselőt személy szerint szólít,
és a képviselő által adott választ (igen, nem, tartózkodás) a névsorban rögzíti. A
szavazás  végén a  képviselő nyilatkozatát  aláírásával  hitelesíti.  A név szerinti
szavazásnál  a polgármester  (alpolgármester)  utolsónak szavaz.  A név szerinti
szavazást  mindig  külön  jegyzőkönyvbe  kell  rögzíteni.  A  külön  hitelesített
névsort a jegyzőkönyvhöz kell csatolni.

A  Képviselő-testület  ülésének  további  eseményeit  a  név  szerinti  szavazásról
készült 1-1/2/2008. sz. jegyzőkönyv tartalmazza.

Név szerinti szavazás után

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  9  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

7/2008.(I.29.) öh.  H a t á r o z a t
Éven belüli, rövid lejáratú hitelfelvétel.

1./  A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  (a  továbbiakban:
képviselő-testület)  -működésének  biztosítása  érdekében-  8.000.000,-  Ft,  azaz
Nyolcmillió forint éven belüli, rövid lejáratú hitelt igényel 2008. február 1-től
2008.  december  31-ig  terjedő  időszakra  az  Országos  Takarékpénztár  és
Kereskedelmi Bank Rt. Bács-Kiskun Megyei Fiókjától.
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2./  A  képviselő-testület  hozzájárulását  adja,  hogy  a  felvett  hitel  és  annak
járuléka  erejéig  az  önkormányzat  kizárólagos  tulajdonát  képező  Kunbaja
Bajcsy-Zs.  u.  6.  sz.  alatti  (211 hrsz-ú) épület  ingatlanra az OTP Kecskeméti
Igazgatósága jelzálogjogot rávezessen.

3./  A  képviselő-testület  vállalja,  hogy  a  felvett  hitel  visszafizetése  havi
ütemezéssel történjen 2008. december 31-ig, egyenlő havi részletekben.

4./ A hitel a havonkénti nettó állami támogatásból kerül visszafizetésre.

Határidő: folyamatos, ill. 2008. december 31.
Felelős: Halász István polgármester

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
1640 órakor bezárta.

Kmf.

Halász István   Szép Katalin
          polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv hitelesítő:

Kovács Mihály
képviselő
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